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  MOŽE LI me BOG OZDRAVITI???

Jer Bog je toliko ljubio 
svijet da je dao svoga Sina 
jedinca da ne umre nitko 
tko u njega vjeruje, nego da 
ima vječni život. Ivan 3:16
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Pismo pastora

‘‘Ali je naša vruća želja da svaki od vas pokaže istu revnost 
da svoju nadu učini savršenom do kraja, da ne budete mlitavi, 
već da nasljedujete one koji vjerom i strpljivošću baštine 
obećanje.’’   Hebrejima 6:11,12 

 Dragi čitatelji!

Bog nas poziva na vjeru i strpljivost, a ne u mlitavost i 
nevjeru. Iz tog Božjeg poziva možemo zaključiti da nas 

Bog poziva na ustrajnost.
Krajem prošle godine upitao sam Gospodina kako i kada ćemo 
dobiti probuđenje u Hrvatskoj. Ono što mi je došlo kao odgovor 
bile su misli: da bi dobili probuđenje moramo dugo sijati, dugo 
navodnjavati, sve dok se zemlja ne natopi, oplodi i donese rod. 

Na koncu sam čuo riječi: ‘‘ne odustati i ustrajati’’.
Želiš li i Ti iskusiti Božji doticaj u svom životu i u ovoj zemlji? 
Pretpostavljam da želiš. I ja sam to želim, no moja nestrpljivost 
mi je često neprijatelj. Naučili smo na instant juhu, instant 
kavu i brze pripravke. No u ovoj 
stvari Bog nam govori: ‘‘Ustrajte 
u sijanju i navodnjavanju i Ja ću 
dati žetvu’’.
Mi to možemo. Ne samo čekati 
već vjerno raditi na sijanju Božje 
Riječi i navodnjavanju ljudskih 
života. U svoje vrijeme posijano 
će sjeme početi klijati i razvijati se 
u puninu roda. Jedinstveni u vjeri, 
ustrajni u služenju Bogu i ljudima 
vidjet ćemo žetvu za Boga. Vidjet 
ćemo očitovanje Božje slave.  
 
Damir Šićko Alić

Ohrabreni kroz vjeru 
AUTOR: Damir Šićko Alić, Zagreb

Jedna od važnijih stvari u životu je razumjeti i aktivirati vjeru 
u srcu. Vjera je kao vatra: bez goriva ona se gasi.  Gorivo za 

vjeru su Božja obećanja, Božji karakter, svjedočanstva o Božjim 
djelima i zahvalnost. Sve ovo može doći u naš život na različite 
načine. Jedan od njih je ohrabrenje. Tvoja vjera treba ohrabrenje. 
Ono što slušaš može te ili ohrabriti ili obeshrabriti: zato je vrlo 
važno koga slušamo i što čitamo. Okružimo li se ljudima vjere, 
naša će vjera rasti. Ako dođemo pod utjecaj ljudi koji ne vjeruju 
u Božja čudesa, oni nas mogu obeshrabriti. Kada smo u krizi i 
borimo se da Bog učini čudo u nekoj situaciji, trebamo pozitivne 
i ohrabrujuće poticaje. Trebamo ljude poput Jonatana koji će 
nas ohrabriti. O njemu čitamo: „David se skloni u pustinju u gorska 
skloništa; nastani se na gori u pustinji Zifu. Šaul ga je neprestano 
tražio, ali ga Bog ne predade u njegove ruke. David se bojao što je 
Šaul izišao na vojnu da napadne na njegov život. Zato je ostao u 
pustinji Zifu, u Horši. Tada Šaulov sin Jonatan krenu na put i dođe k 
Davidu u Horšu i ohrabri ga u ime Božje. Reče mu: »Ne boj se, jer te 
neće stići ruka moga oca Šaula. Ti ćeš kraljevati nad Izraelom, a ja 
ću biti drugi do tebe. I moj otac Šaul zna to dobro.«‘“ (1. Samuelova 
23:14-18)

Ovaj period Davidova života donio mu je mnoge teškoće i 
dileme.  Da bi spasio svoj život, morao je pobjeći u pustinju i 
skrivati se od Šaula. Bio je to život neizvjesnosti i asketizma. Svaki 
dan mogao je biti posljednji. U takvim je okolnostima Jonatan 
potražio Davida da bi mu okrijepio dušu. U jednom prijevodu 
stoji da mu je pomogao naći snagu u Bogu (NIV). Riječ „okrijepiti“ 
znači govoriti pozitivno, učvrstiti, ohrabriti. David nije mogao 
dobiti bolji dar od Jonatana – u svim teškoćama i pitanjima koja 
si je postavljao, Jonatan mu je dao jasan odgovor o tomu što 
je Božji plan i Božja volja. Time ga je ohrabrio da ustraje u vjeri, 
usprkos okolnostima. 

Svi trebamo ljude poput Jonatana, ljude koji će nas ohrabriti i 
podići. Svi bi trebali i biti takvi ljudi. Bibllija nas poziva da budemo 
jedni drugima na ohrabrenje. „Naprotiv, hrabrite se međusobno 
svaki dan sve dotle dok traje ovo ‘danas’, da koji od vas ne otvrdne 
zavodljivošću grijeha.“ (Hebrejima 3:13) Riječ „hrabriti“ također 
znači duhovno nadahnuti, uliti nadu, povećati pouzdanje u 
uspjeh, uliti smjelost za ispravno djelovanje.

Nažalost, nismo uvijek takvi. Dapače, neki kršćani su čista 
suprotnost tomu: oni više obeshrabruju nego što ohrabruju. Bog 
ne želi da to bude tako. On želi da se promijenimo i postanemo 
ljudi hrabrenja, želi da rastemo u ohrabrivanju jedni drugih: 
ako smo to do sada radili u 10% slučajeva, idemo taj postotak 
povećati na 20, 30, 50 posto! Bog želi da dostignemo maksimum 
u ohrabrivanju drugih.

Nisu svi ljudi rođeni kao oni koji ohrabruju i nadahnjuju 
druge. Međutim, svi smo pozvani raditi na tomu da postanemo 
takvi. Svi se možemo i trebamo odazvati Božjem pozivu da 
se međusobno hrabrimo. Brat može ohrabriti brata, sestra 
sestru. Roditelji mogu ohrabriti djecu i djeca roditelje. Bog voli 
kada pozitivno utječemo jedni na druge, kada se međusobno 
hrabrimo i motiviramo. Bog želi da budemo poput Jonatana. 
Kada su nakon razgovora s nama ljudi u boljem stanju nego što 
su bili prije, učinili smo nešto što je Bogu ugodno.

Bog u svom narodu želi i iščekuje vidjeti ono što je vidio u 
Izraelu u vrijeme njegovog izbavljenja. Riječ nam kaže: „Svaki 
od njih pomagao je svom bližnjemu i svaki je svome bratu govorio: 
‘Budi hrabar!’“ (Izaija 41:6) Ove stvari u Bogu izazivaju radost, 
Bog voli i raduje se kada se njegova djeca međusobno hrabre i 
pomažu. Učimo se hrabriti jedni druge. Rastimo u onome što je 
Bogu ugodno. Nemojmo se međusobno rušiti, već budimo jedni 
drugima na izgradnju i ohrabrenje. 

Iz knjige “Snagom vjere” uskoro u prodaji

Jer Bog je toliko ljubio 
svijet da je dao svoga 
Sina jedinca da ne 
umre nitko tko u njega 
vjeruje, nego da ima 
vječni život. Ivan 3:16

PRAVEDNOST AUTOR: Željka Rupčić, Zagreb

Bog je pravedan. Pravednost je dio Njegove prirode. Sve 
što Bog čini, pravedno je i sveto. Nikada nije ispravno 

optužiti Boga ni za što. On je savršeno pravedan i u svemu 
uvijek postupa ispravno.

Bog nije pristran. On ne kroji pravdu jednom čovjeku 
drugačije nego li drugom. Bog je pravedan u svemu i prema 
svakome.

U svijetu danas postoji mnogo nepravde i često se događa 
da nedužni stradaju. To nije Božja volja niti Božje djelo, već 
posljedica grijeha kojim je čovjek otvorio vrata đavlu da unese 
mržnju i razara ljudski rod.

Bog je čovjeku predao vlast nad zemljom, no kada se 
čovjek podredio đavlu omogućio mu je da donese prirodne 
katastrofe - potrese, poplave, nevrijeme i druge nevolje. Nakon 
pada u grijeh pojavile su se i bolesti. Spomenute nevolje nisu 
Božja volja već posljedica ljudskoga grijeha koji je doveo cijelo 
čovječanstvo pod prokletstvo.

Nakon pada u grijeh zavladale su nepravde, boli i patnje 
kojima smo i danas okruženi. Njihov tvorac nije Bog nego 
đavao. Mi živimo u vremenu milosti u kojemu Bog još čeka 
da što više ljudi čuje i primi Radosnu Vijest i tako se spasi. No, 
jednoga dana, Bog će doći kao sudac koji će suditi svima i 
kazniti grijeh i nepravdu. Nakon toga više neće biti prilike za 
spasenje.

Kada je Bog stvorio čovjeka, stvorio ga je na svoju sliku. 
Čovjek je stvoren pravedan. Imao je čisto srce. Nije 

lagao, psovao, niti činio nepravdu drugome. Međutim, čovjek 
je svojevoljno, unatoč Božjem upozorenju, sagriješio. Grijeh je 
tada ušao u njegovo srce. Izgubio je pravednost koju mu je Bog 
dao, te poprimio grešnu prirodu.

Čim se to dogodilo, osjetio se krivim pred Bogom. Prije toga 
hodao je i razgovarao s Bogom. Kada je sagriješio i kada mu je 
Bog ponovo prišao, sakrio se pred Njim, svjestan svoje krivnje. 
Dogodila se najveća tragedija u povijesti čovječanstva. Čovjek 
koji je stvoren za prijateljstvo i hod s Bogom odvojio se od 
svoga Stvoritelja.

Čovjek je postao grešnik. Prije toga bio je pravedan. Biti 
grešnik znači imati grijeh u svome srcu, u svojoj prirodi. Čovjek 

je od trenutka svog pada počeo mrziti, zavidjeti, okrivljivati 
drugoga i griješiti na različite načine. Zašto? Zato što se grijeh 
nastanio u njegovome srcu.

Poslanica Rimljanima 3:23 govori: ‘‘jer su svi sagriješili i lišeni 
su Božje slave’’. Svi su ljudi sagriješili - bez iznimke, i svaki je 
lišen Božje prisutnosti u svome životu. Svaki je čovjek izgubio 
odnos s Bogom kao s prijateljem. Njegova ga je grešna priroda 
odvojila od Njega.

Otkad je pao u grijeh, čovjek se pokušava opravdati pred 
Bogom čineći dobra djela ili vršeći neke religiozne obrede. 
Svjetske religije zapravo su pokušaj čovjeka da se opravda pred 
Bogom vršenjem određenih dužnosti i pravila. Međutim, to 
nikako ne može opravdati čovjeka pred Bogom. Što god činio, 
ljudska priroda i dalje ostaje grešna i grijeh nastavlja prebivati u 
ljudskom srcu. Temeljni je problem i dalje prisutan i ne rješavaju 
ga religiozni obredi niti dobra djela.

Zamisli da prljav pod samo obrišeš suhom krpom, bez da ga 
temeljito opereš. Što bi postigao? Isto je i s vršenjem religioznih 
dužnosti i obreda ili s činjenjem dobrih djela. To je samo 
brisanje vlastitog srca suhom krpom, a da ono nije temeljito 
očišćeno i promijenjeno.

Čovjek teži za grešnim stvarima jer su mu one u srcu. U 
njegovom je srcu sebičnost, zavist, psovka, mržnja, bludnost, 
prijevara, srdžba i slično. Čovjek to ne može sam promijeniti 
obavljajući religiozne obrede ili čineći određena dobra djela. 
Negativnosti i dalje ostaju u njegovom srcu. Temeljni problem 
nije riješen. Ljudsko je srce i dalje grešno, te čovjek nema 
slobodan pristup k Bogu.

Jedino što je moglo riješti ovaj veliki problem, bilo je 
to da čovjek dobije novo srce - da njegova priroda bude 
promijenjena. Rješenje je bilo da umjesto grešne prirode čovjek 
ponovo stekne pravednost kakvu ima Bog.

Bog je znao da se grešan čovjek ne može sam promijeniti. 
Kako bi se ljudsko grešno srce promijenilo i ponovno postalo 
pravedno, bila je potrebna daleko veća žrtva no što ju je ikoji 
čovjek mogao učiniti. Trebalo je da netko pravedan umre za 
grešnika. Iz svoje velike ljubavi prema nama Bog je odlučio 
poslati svoga Sina da umre za nas. On, pravedan, za nas 
nepravedne.

Da je postojao neki drugi način kako bi čovjek bio spašen 
i opravdan pred Bogom, osim žrtvom Isusa Krista, Bog ne bi 
poslao svoga Sina da pati i umre za nas. To znači da nema 
drugog puta do Boga osim Isusa Krista.

Da smo se mogli svojim dobrim djelima i ispravnim životom 
opravdati pred Njime, to bi bilo dovoljno i Isus ne bi trebao doći 
i položiti svoj život za nas.

Bog Otac je vidio da nema drugog puta. On je poslao svoga 
Sina Isusa kako bi učinio žrtvu kojom će čovjek biti opravdan.
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     MOŽE LI me BOG OZDRAVITI???

Jeste li se možda zapitali kako je moguće da se tolika 
pozornost daje nogometnim utakmicama!? 

Igra se svjetsko nogometno prvenstvo i puno je onih koji 
svoju pažnju usmjeravaju na igru u kojoj se očekuje konačni 
pobjednik - PRVAK SVIJETA! Koliko je samo uzbuđenja oko 
ovih utakmica, koliko žara i na terenu i u gledalištu... a što je sa 
našom utakmicom života? Igraš li ti i kakav je tvoj odnos prema 
životu?
Svatko od nas trči svoju trku i sudjeluje u utakmici života, a 
možda o tome nema pojma. Protivnik koji se suprotstavlja 
svima je grijeh. Smrt je u svijetu upravo zbog grijeha, a samo 
Bog može spasiti od smrti! Obična nogometna utakmica može 
dobiti toliko naše pozornosti i pažljive analize dok sa svojim 
životima tako često postupamo površno i bez reda. Ipak, istina 
je da se svima stalno nameće grijeh i da je to čovjeku njegov 
veliki neprijatelj. Zbog svoje grešne naravi čovjek bez milosti 
Božje nalazi se na putu u vječnu smrt. Neki ljudi toliko strasti 
ulažu u praćenje nogometnog nadmetanja, a ishod svoga 
života prepuštaju okolnostima i slučaju: činiš li i Ti tako? Kakav 
je spektakl stvoren od sportskog događanja, pa nije li život još 
više dostojan da mu posvetimo pažnju i vrijeme analize! Evo što 
nas uči Božja Riječ:
“Tjelovježba donosi malu korist, a pobožnost donosi potpunu 
korist, jer joj pripada obećanje života - života sadašnjega i 
budućega.” 1.Timoteju 4:8
Bog želi da tvoj život bude pobjednički i u potpunosti ostvaren, 
na zemlji i u vječnosti!  Dnevno smo suočeni sa izazovima 
koji zahtijevaju naše odluke i djelovanje u skladu s voljom 
Stvoritelja. Moramo nadvladati loše okolnosti i izboriti pobjedu. 
Svakoga dana života baš kao da igramo na utakmici jer svaka 
naša akcija nailazi na reakciju i od nas se očekuje da budemo 
pripravljeni i budni. U svakoj situaciji moramo spremno 
djelovati da zaustavimo zlo i ostvarimo dobre stvari iz Božjega 
plana. Riječ nam otkriva da je u Kristu već pripravljena pobjeda 
svima koji vjeruju, ali svaki pojedinac mora ’odigrati’ svoju 
ulogu i biti na pravom mjestu, u pravom trenutku. Ne možeš 
biti pasivan, a očekivati pobjedu - to jednostavno ne ide tako! 
Zato Isus nudi Savez i poziva da se aktivno uključimo u 
utakmicu života. On daje opravdanje po svojoj milosti, a svi koji 
primaju tu milost snagom Novog života ostvaruju pobjedu. 
“Ne znate li da u trkalištu svi trkači trče, ali samo jedan dobiva 
nagradu! Tako trčite da je odnesete!”  1.Korinćanima 9:24
Ovaj život na zemlji kao velika utakmica suočava nas stalno 
sa našim protivnikom, no isto tako pruža nam se prilika da se 
uključimo u tim ljudi gdje ćemo još efikasnije ostvariti svoje 
sposobnosti i izraziti svoje darove. Tako Isus i danas poziva 
svoje učenike i okuplja ih oko sebe. On po cijelom svijetu 
okuplja ljude i povezuje ih svojom naukom i svojim Duhom u 

UTAKMICA ŽIVOTA

jedno Tijelo koje naziva Crkvom. To živo Tijelo 
aktivno djeluje po cijeloj zemlji da zaustavi 

ostvarenje zlog sotonskog plana          
uperenog 

protiv ljudi. 
Sotona, to opako 

duhovno biće cilja odvesti ljudske 
duše u propast. Istinska Crkva stoga 

nije religiozna organizacija niti institucija 
tradicijske kulture, već zajednica ljudi koji 
svojim Novim životima svjedoče za Isusa i 
snagu Njegovoga plana. Životi Isusovih 
učenika vidljivo su promijenjeni i ne uklapaju 

se u sistem ovoga svijeta pa su zato čudni ovome svijetu. Oni 
su ugrađeni u sistem Božjega Kraljevstva, a još uvijek žive na 
zemlji. Prava Crkva očituje taj sistem svojim djelovanjem i 
standardima utvrđenim u Božjoj Riječi - Bibliji.
I kao što postoje pojedinci koji nas zadivljuju svojim igračkim 
potezima i nogometnom vratolomijom, tako i Isus ima svoje 
’igrače’. Oni su kao tim predani za cilj ostvarenja Nebeskog 
Kraljevstva na zemlji, da se ispuni volja Božja ’’kako na nebu, 
tako i na zemlji...’’ Kroz cijelu povijest Novoga Saveza, a tako i 
danas mnogi učenici Isusa Krista nose istu Poruku spasenja 
cijelom svijetu. To nije neka religiozno - politička poruka, već 
istinska Vijest od Boga koja u sebi nosi snagu za vjeru i život 
svima koji povjeruju u svome srcu i zazovu Isusa Krista kao 
svoga Spasitelja. Stoga, neka te ne čudi i ovaj članak kojeg 
upravo imaš pred sobom jer se vodi prava borba za tvoju 
dušu. Igra se utakmica puno ozbiljnija od finala svjetskog 
nogometnog prvenstva. Istina Božje Riječi stvara novu viziju 
života u srcu onih koji slušaju i otvara im put u slobodu. 
Ovim Ti putem prenosimo dragocjenu poruku. Svojim darom 
možeš pomoći u ostvarenju Božjeg nauma na zemlji. Otvoren je 
poziv u Savez s Bogom za sve koji vjeruju i primaju opravdanje 
po milosti Božjoj u Isusu Kristu Spasitelju. Bog želi spasiti tvoj 
život u Kristu i učiniti ga svjedočanstvom za nove živote koji će 
se redati poput zgoditaka u presudnoj utakmici finala Svjetskog 
Kupa. Svaka je ljudska duša vrijedna i donosi toliko radosti da 
Isus kaže kako se cijelo nebo raduje zbog jednog grešnika koji 
je pronašao put k Bogu. (Luka15:7)
Želiš li da Isus bude tvoj Spasitelj otvori Mu svoje srce i moli 
iskreno ovu molitvu:
Gospodine Isuse! Vjerujem da si umro na Križu zbog mojih 
grijeha da platiš cijenu moje kazne i otkupiš moj život za svoj 
plan i svoje djelo. Ti si nakon smrti uskrsnuo u život da budeš 
Spasitelj svima koji vjeruju i zazovu Te. Danas Ti otvaram svoje 
srce i pozivam Te da dođeš i budeš moj Spasitelj! Predajem svoj 
život sada u Tvoje ruke za Tvoje veličanstveno djelo na zemlji 
i u vječnosti. Želim biti dijelom Tvoga Tijela na zemlji da te 
proslavljam i svjedočim o Tvojoj ljubavi. Hvala Ti Isuse!
“Zato, budući da smo okruženi tolikim oblakom svjedoka, 
odbacimo svaki teret koji nas ometa i grijeh koji lako zavodi i 
ustrajno do kraja istrčimo utrku (utakmicu) koja je pred nama. 
Uprimo pogled u Isusa, Začetnika i Usavršitelja naše vjere. On je 
radi radosti koja ga je čekala podnio križ. Prihvatio je sramotu 
smrti na križu i sada je zauzeo svoje mjesto s desne strane Božjega 
prijestolja. Krist je podnio porugu i protivljenje grešnih ljudi. Sjetite 
se Njega pa se nećete obeshrabriti niti odustati.’’ Hebrejima 12:1-3

Moje ime je Jelica, supruga sam i majka 
petogodišnjeg sina i malene djevojčice. 

U vrijeme ovoga iskustva o kojem svjedočim 
bila sam trudnica po prvi puta, u osmom mjesecu trudnoće.
Moja priča započinje uobičajenim redovnim liječničkim 
pregledom na kojem mi je sasvim slučajno ustanovljena 
aritmija srca. U ranijem stadiju trudnoće imala sam povremeno 
jako lupanje srca ali sam to pripisivala stanju u kojem sam 
bila. Od male i beznačajne stvari nastajao je veliki problem. 
Počela sam se ispunjavati strahom 
i negativnim mislima koje su me 
obuzimale. Razmišljala sam o tome 
kako to utječe na bebu koju nosim, 
što će se dogoditi, hoću li ići na 
porod carskim rezom...? Milioni 
pitanja, sumnje, strepnja i strahovi 
snažno su me pritiskali sve više i  više.
‘’U mome životu Gospodar je Isus 
Krist i tako ne može ostati!’’, govorila 
sam u svome srcu i zamolila braću i 
sestre iz zajednice da mole za mene 
i moje zdravlje. Nakon molitve strah 
je otišao i nastupilo je olakšanje od 
pritiska koji me je pratio već neko 
vrijeme. Drugog dana nakon molitve 
išla sam na snimanje srca (EKG) i 
strah je ponovo navalio na mene. 
Nalaz je brzo bio gotov i na tom 
pregledu nije ustanovljena nikakva 
značajna nepravilnost ali u slučaju 
učestale aritmije preporuča se aparat 
koji prati rad srca 24 sata dnevno 
(holter) i neke krvne pretrage. Kakvo olakšanje! Odlazim kući 
s osmijehom na licu no... Uskoro opet osjećam lupanje srca, 
aritmiju koja me uznemiruje. Danima se ponavlja snažno 
lupanje srca kao da će iskočiti! Ponovno se javlja strah, sumnja 
i svakakve misli u glavi. Sada na red dolazi i taj aparat kojeg 
moram nositi, strah se pojačava, sve je veća sumnja: ‘’Sigurno 
nije u redu kada ovo moram imati na sebi...’’ Borim se sa svim tim 
negativnim osjećajima ali u srcu imam vjeru u Gospodina, On 
sve izvodi na dobro. Očekujem Njegovu pomoć i intervenciju.
Četvrtak nakon toga nalazim se na redovnom bogoslužju 
u našem Centru i kao svakoga puta počinjemo sa radosnim 
slavljenjem. Dajemo Bogu slavu svojom pjesmom, slavimo 
Isusa, častimo Ga i hvalimo i uživamo u prisutnosti Duha 
Svetog. Gospodin djeluje među nama i ja se topim u Njegovoj 
milosti, u snažnoj ljubavi koju izlijeva na mene i daje mi mir i 
sigurnost. Dok sam tako opijena Kristovom ljubavlju, pastor 
počinje moliti i govori kako vjeruje da Gospodin upravo liječi 
nečiji krvožilni sustav... U meni se tada počinje nešto događati 
i osjećam da se Gospodin pokreće, da radi na meni, na mome 
srcu... pa to sam ja!!! Prepuštam se Gospodinu i Njegovoj sili da 
djeluje slobodno u meni. Snažno olakšanje dolazi u moje srce 
i osjećam kao da mi je netko podigao teret sa prsa. Plačem i 
smijem se od radosti u isto vrijeme. Zahvaljujem Gospodinu 

+

što je tako milostiv, što Njegova ruka tako snažno radi u 
mom životu. Zahvaljujem Mu jer je On moj Tješitelj, Branitelj, 
brižan Otac koji brine za mene i moje potrebe. Ponovo sam 
oduševljena Njegovom neizmjernom, nesebičnom ljubavi, 
Njegovom vjernošću i snagom koju pokazuje u mojim 
slabostima. Divim se Njegovoj veličini, dobroti, uzvisujem 
svoga brižnog Oca. Od tog trenutka bila sam potpuno sigurna 
da je svemu došao kraj, sve je napokon bilo gotovo. Moje 
iscjeljenje je bilo očito jer u danima nakon, aritmije više nije 

bilo. U miru sam dočekala porod koji 
je protekao bez značajnih poteškoća. 
I u tim trenucima Gospodin se 
proslavio djelujući kroz bolničko 
osoblje koje je dalo sve od sebe kako 
bi porod što lakše protekao. Oduševili 
su me svojom brigom i stručnošću, 
načinom na koji su s lakoćom rješavali 
svaki problem koji bi došao. 
Danas sam zdrava, sretna i jako 
zahvalna majka dječaku po imenu 
Noa i djevojčici imena Sara. Zajedno 
sa svojim suprugom otkrivam 
roditeljske čari i na taj način sve više 
spoznajem dubinu ljubavi Božje od 
našeg nebeskog Oca. Kao i na kraju 
svake bitke do tada, pobjednik je 
u mom životu još jednom  bio Isus. 
Protiv Njega nitko ne može i pred 
Njim nikakvo zlo ne može ostati 
stajati. On je Junak u mom životu, 
moja ljubav...

PREPORUČAMO KNjIGU
Damir Šićko Alić- ISCJELJENJE 

Bilo da si zdrav ili bolestan, ova će 
ti knjiga pomoći da razumiješ kako 
se suočiti sa strahom od bolesti ili sa 
samom bolesti. Može ti pomoći da 
razumiješ svoju poziciju i pravo u 
odnosu na stanje koje ti pripada prema 
onome što je Isus učinio za tebe.
Kroz spoznaje iz ove knjige tvoja će vjera 
biti osnažena, tvoje sumnje oslabljene, 
a ti ćeš biti spreman za Božji doticaj. 
Ovo je jednostavno učenje koje će te 
pripraviti za tvoje ozdravljenje. Ono ti 
može pomoći i da prepoznaš postoje li 

prepreke za Božju silu u tvome životu i ukloniš eventualne greške 
kako bi mogao primiti iscjeljenje. 
Pročitaj ovu knjigu i budi iscjeljen od svoje bolesti!
www.okknjizara.com  OK e-mail: knjizara@rijeczivota.hr
OK tel. 01/6159-068
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Moje ime je Lucija. Imam 15 godina. 
Prije 3 godine moj život se potpuno promijenio. Moja 

mama je u to vrijeme upoznala, sada vrlo dobru prijateljicu koja 
joj je ponudila posjet crkvi „Riječ Života“. Rekla je  da je tamo 
doživjela susret s Osobom koju je najviše trebala – Isusom. Prije 
tog susreta, njezin život bio je ispunjen tamom koja ju je vukla 
k samoubojstvu. Moja mama je tada poželjela doživjeti isti taj 
susret. Svim srcem željela se izvući iz tadašnje situacije. Njezine 
povrede bile su vrlo duboke i samo ih je On mogao iscijeliti. Bile su 
izazvane prijevarom mojeg oca.
A, ja? Ja sam u vrijeme rastave svojih roditelja imala 6 godina i 
nisam shvaćala što se dogodilo. Sud je odredio da će skrbništvo 
nad mojim sestrama i mnom imati mama. S vremenom sam 
shvatila što se dogodilo. S 12 godina sam spoznala stvarnu 
situaciju i počela se osjećati odbačenom. Cijelo to vrijeme tragala 
sam za očevom ljubavlju koju nikada nisam imala prilike osjetiti. 
Nakon rastave nisam ga vidjela 2 godine, ali nakon tog vremena 
počeli su susreti s njime. U početku smo se redovito viđali, no u 
njima nisam uspjela osjetiti njegovu ljubav. Godine se prolazile 
te smo se sve rjeđe viđali. Moja žudnja za očinskom ljubavlju 
sve je više rasla, no ta potreba nije mogla biti ispunjena. Počela 
sam padati u velike depresije u kojima sam par puta pokušala 
i okončati svoj život. Nisam vidjela smisao života koji nije bio 
ispunjen očinskom ljubavlju. Jedino to sam i trebala, a baš to 
nisam mogla dobiti. No, Isus je baš u to vrijeme pokucao na vrata 
mojeg srca. Isprva sam se bojala novih povreda, no ubrzo sam 
se prepustila valovima Božje očinske ljubavi. Ona me nosila na 
svojim valovima te postupno iscijelila sve moje rane. Moj život bio 
je promijenjen baš kao i život mamine prijateljice. Napokon sam 
dobila ono što sam oduvijek željela - svog Tatu. I znate što? ON me 
baš nikada neće napustiti, nikada me neće ostaviti. On mi iz dana 
u dan postavlja osmijeh na lice. Iskreni osmijeh koji svima govori 
kolika je Njegova ljubav. 

      bteen’s4

Isus mu je 
odgovorio: 
‘‘Ja sam put, istina 
i život. 
Bogu se može doći 
samo kroz mene.’’
Ivan 14:6

Neki govore:
ma, uopće nema veze 
kojim putem ideš, 
ionako svi putevi vode 
do Boga. Samo idi 
svojim putem i 
BUDI SLOBODAN!!!

CRNO bijelo

loše, ako vas to navodi da činite loše stvari. Tako ćete dobiti 
samo privremenu sreću, nečiju trenutnu lažnu naklonost i 
pažnju, što će vas odvesti još dublje u nezadovoljstvo i loše 
stvari. Ogovaranje – „palac dolje“, pušenje – „palac dolje“, 
prljave misli – „palac dolje“, krađa – „palac dolje“, svađa – „palac 
dolje“... 
A sada vrhunac svega:
11. stih „Ne budite lijeni“
Dragi moji, mladima kao da se lijenost objesila oko vrata i ne 
skida se. Teško vam je prljavo rublje odložiti gdje treba. Teško je 
pospremiti sobu („ovo je moja soba, moj kreativni nered, ovako 
mogu znati gdje su moje stvari“- poznato???) Teško je učiti, 
usredotočiti misli, kao da vam netko šapuće u uši: „Sutra ćeš, 
imaš vremena.“ Misli vam lete na sve strane, mislite o „njoj“ ili 
o „njemu“. Gledate se u ogledalo i bedirate frizurom, prištićem 
koji je jutros izašao i kao da ništa drugo ne vidite osim njega. 
Sve postaje nevjerojatno veliko i golemo. 
MISLI, kao da ih ne možete pratiti. Lete, zuje, prolaze, dolaze, 
odlaze, muče vas… odvlače od onog što bi trebali raditi. Vaše 
misli moraju biti dovedene u red. Misli koje nisu pod kontrolom 
donijet će samo loše stvari u vaš život; jedna loša sigurno je 
L I J E N O S T. Lijenost je opasna, ne donosi ništa dobro u vaš 
život, samo nezadovoljstvo, depresiju, siromaštvo...
Potrebno je samo ustati, protresti se, tražiti pomoć Duha 
Svetog i krenuti nešto raditi. R A D I T I - bilo što: učiti, 
pospremati, zaokupirati svoje misli onim što će vam donijeti mir 
i zadovoljstvo. Dobre ocjene se ne mogu dobiti bez učenja, tj. 
malo mučenja.  To je tako u životu. Da bi bili uspješni, zadovoljni 
ljudi trebate naučiti raditi. To je osnova života. 
11. stih „...već revno i gorljivo služite Gospodinu“
Revno, stalno, uporno, vjerno služite, radite, činite ono što je 
Bogu ugodno.
Gorljivo, čitavim srce, vatreno, usmjereno, svaki dan, ponovo 
i ponovo, budite praKtični TEENejdžeri koji čine ono što kaže 
Božja riječ.
Tako ćete biti zadovoljni i postat ćete zreliji i odgovorniji. 
 Iskreno, vaša pastorica Branka.

                    AUTOR: Branka Menalo, Zagreb 

Jedan plus jedan su dva. Dva i dva su četiri. Četiri i četiri su…
Naravno, matematika, zbrajanje… prate nas cijeli život, no 

kada usvojimo osnovno znanje iz nižih razreda, možemo dalje 
nadograđivati kroz godine školovanja.
Prisvojiti riječ koju nam Gospodin daje, također je usvajanje 
znanja, no više od samog znanja, tu je praksa, vaš svakidašnji 
život. Prakticiranje onog što ste čuli ili vidjeli. I tako 
nadograđujemo, obogaćujemo, mijenjamo se i postajemo 
zreliji, bolji ljudi ugodni Bogu. Znam, dragi moji, da to nije lako, 
no nažalost, drugi put ne postoji!
Stavljam izazov pred vas. PraK(kršćanin)tičan 
TEENejdžer!
Kako postati u svom životu praktičan 
tinejdžer koji voli Boga? Ne kršćanin koji 
misli kako puno zna, nego, onaj koji čini 
ono što je čuo svaki dan u svom životu.
Proći ćemo kroz par stihova iz poslanice 
Rimljanima 13:9-11 (Knjiga o Kristu).
9. stih „Nemojte se samo pretvarati 
da volite ljude.”
Hm, hm, hm…
Srčeka na fejsu, pusa, volim te… 
najljepši, najdraža, prekrasna…
A drugi dan te čudno pogleda ili ti 
nešto ružno kaže… I odmah u glavi 
bujica svakakvih misli, navala pridjeva u 
svakom izdanju.
„Volim te.” Tako lako govorimo te riječi 
očekujući da on ili ona to isto kaže 
nama, jer onda je to ljubav. <3 <3 <3 
(ne mislim samo na simpatije, nego 
općenito na odnose koje imamo sa 
drugima). Drugari, osjećaji ne čine 
ljubav! To je pretvaranje, jedna velika 
sebičnost: „Želim da mi je dobro, da su 
moji osjećaji happy!“
9,10. stih „Iskreno ih volite!” , „Iskreno se volite i neka vam 
bude ugodno da jedni drugima iskazujete poštovanje.“
Što nam govori 1 Korinćanima 13: 
„Božja Ljubav je strpljiva, ljubav je dobrostiva; ona ne zavidi, 
ne hvasta se, ne oholi se. Nije nepristojna, ne traži svoje 
pravo, nije razdražljiva, ne pamti zlo; ne raduje se nepravdi, 
nego istini. Sve izdržava, nikad ne gubi vjeru, uvijek se nada, 
sve podnosi.“
Isusu na križu svašta su činili, vrijeđali ga, tukli, mučili… No, On 
je i dalje volio i voli. Možete li voljeti iskreno, bez pretvaranja i 
sebične koristi?
Kada naučite prihvatiti Božju ljubav, nećete više imati potrebu 
skupljati „mrvice ljubavi“ od drugih, kao što pesek skuplja mrvice 
oko stola, već ćete biti puni samopouzdanja i s poštovanjem 
drugima iskazivati Božju ljubav.
Razmislite o tome sljedeći puta kada nekom kažete da ga volite.
9. stih „Mrzite zlo!’’
Jednostavno, a silno. Nemojte slušati ono što svi drugi slušaju, 
ako znate da to nije dobro za vas. Nemojte činiti ono što svi 
drugi čine, ako znate da je to loše. Nemojte misliti ono što je 

   praK(kršćanin)tičan TEEN

KAMP U PULI ’’Totalno drukchiji od drugih’’ 21.-25.srpnja, 2014.

Mnogi od nas smo, još od prvih dana svog hoda s Bogom, 
slušali o probuđenju – Božjem pokretu u Njegovom 

narodu i snažnom očitovanju Njegove prisutnosti i i Njegove 
sile. Molili smo za to, tražili, pripremali put... Ispunjeni smo 
ogromnom zahvalnošću i strahopoštovanjem jer ono što se 
dogodilo, ili još bolje što je započelo protekli tjedan u kampu, 
odgovor je na naše, ali i molitve svih onih koji su godinama 
molili za probuđenje. Premda je kamp bio većinom usmjeren 
za tinejdžere i mlade ljude, kampu su prisustvovali i oni koji se 
tako osjećaju ( ), a prije svega oni koji su gladni i žedni živoga 
Boga. Kad se na jednom mjestu okupe ljudi otvoreni i u potrebi 
za Bogom, nešto se pokreće u duhovnoj atmosferi. Sastanci su 
trajali satima, a i nakon službenog završetka, mnogi su ostajali 
u dvorani natapati se u Božjoj prisutnosti i slavi. Sastanci su se 
sastojali od intenzivnog i, osjetljivog na Duha Svetog, slavljenja 
i obožavanja, a koje je bilo isprepleteno služenjem  u darovima 
Duha Svetog: proroštva, riječi mudrosti i znanja i drugim. 
Za vrijeme slavljenja, službenici su polagali ruke i molili za 
okupljene, a i same propovijedi su bile dio tog ispreplitanja. 
Uopće nije bilo važno tko vodi slavljenje ili služi u Riječi – svi 
su bili svjesni da je Bog prisutan  i da je On taj koji sve vodi. 
Treću večer je došlo do proboja u duhovnoj atmosferi: Duh 
Sveti se snažno izlio. Veliki broj prisutnih ušao je u porođajnu 
molitvu, Bog je snažno došao na mnoge sa silom, osobito na 
mlade ljude: plač, smijeh, podrhtavanje cijelog tijela, padanje 
pod silom Duha Svetog, proročke riječi, vizije – samo su neki 
od očitovanja. Nakon te večeri uslijedili su sastanci gdje je 
pomazanje Duha Svetog bilo toliko snažno da su mnogi primili 
oslobođenje od demonskog tlačenja i unutarnje i tjelesno 
iscjeljenje. Službenici su ohrabrili sve prisutne da njeguju 
ovo Božje pohođenje kroz život posvećenja, zajedništvo s 
Bogom u molitvi i slavljenju, odnos s Božjom Riječi, služenje 
bližnjima i povezanost s braćom i sestrama. Potaknuli su vjerne 
da se vrate svojim crkvama, gradovima i područjima i budu 
blagoslov pastirima, zajednici i svojim bližnjima. Molitva svih 
nas je da vjetar Duha Svetog nastavi puhati i širiti se cijelom 
našom zemljom; da budemo posude za plemenitu upotrebu 
Gospodinu i da budemo GLAS u ovoj zemlji koji objavljuje da je 
naš Bog živ, stvaran i da On i danas spašava, iscjeljuje, oslobađa 
i mijenja živote ljudi. SLAVA TI I HVALA ISUSE!

KAMP U PULI
‘‘Totalno drukchiji od drugih’’,
21.-25. srpnja 2014.

Oče naš, koji jesi na nebesima! Sveti se Ime Tvoje! 
Dođi Kraljevstvo Tvoje! Budi volja Tvoja kako na nebu 

tako i na zemlji! Kruh naš svagdanji daj nam danas! 
I otpusti nam duge naše kako i mi otpuštamo dužnicima 

svojim! I ne uvedi nas u napast, nego izbavi nas od Zloga! 
Jer Tvoje je Kraljevstvo i moć i slava u vijeke vjekova! 

Amen.
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Kako..? Što je to? Odakle dolazi?

Riječ je ovo predivnoga značenja, no zbog nepoznavanja 
i nedostatka reklame mnogima može djelovati čudno ili 

nepovjerljivo. Na drugu stranu, nimalo se ne čudimo dok slušamo 
tolike strane izraze i sve te čudne moderne riječi koje većinom opisuju 
ponudu elektroničkih usluga ili proizvoda što napućuju vrijeme ove 
naše ere. Tako se brzo privikavamo i bez nelagode koristimo riječi: 
mobitel, tablet, smartphone itd. Ne zbunjuje nas niti kada čujemo za 
izraze Google ili YouTube, blog i outsourcing, iako možda i ne znamo 
na što upućuju i što zapravo znače. Nevjerojatno je kako su te riječi 
brzo ušle u uporabu i kako su prihvaćene na skoro svim stranama i 
dijelovima ove zemaljske kugle. Nešto što je nastalo u posljednjih 
nekoliko desetljeća ili možda čak samo nekoliko godina postalo 
je toliko poznato širokom svijetu i usvojeno je u upotrebu. A, tek 
trgovanje! Nalazimo se u vremenu takvoga konzumerizma kakvoga 
nije bilo niti u drevnim kulturama Egipta i Babilona zajedno. Takvo 
nešto još nismo vidjeli među nama. Ali čini se da imamo sve što nam 
je potrebno, a nikako se ne možemo zadovoljiti - što se to događa?!? 

Sigurno je da se ne mogu zanemariti blagodati koje primamo i 
sva korist zbog koje su ovi proizvodi dobili tako poznato ime i 

široku popularnost. Ne možemo reći da nam nisu donijeli stanovito 
olakšanje u život i da ih zato sami tražimo i želimo još. No, ipak je 
osnova po kojoj se vijesti o njima tako brzo šire  dobra REKLAMA. 
Sa svih se strana na nas obrušavaju pozivi da nešto kupimo, da 
razgledamo ponudu još jednog novog shopping centra u gradu, 
da isprobamo mogućnosti novog mobitela ili da uživamo u novoj 
kozmetičkoj kolekciji i obilju novih očaravajućih mirisa... Gdje god 
da se okrenemo, prema nama viče neka novoosmišljena reklama i 
slogan koji prodaje novi proizvod i nije čudo da tako brzo usvajamo 
nove pojmove u svakidašnji život. Kultura naroda mijenja se brzinom 
kao nikada prije. Zamisli samo našu zemlju prije desetak godina. 
Tko bi mogao misliti o takvim promjenama u kolektivnoj svijesti, u 
moralnoj kvaliteti cijelog društva. Danas bez srama tražimo da se 
homoseksualne sklonosti označe isto kao i prava ljubav i izjednače 
kao brak muža i žene!? Samo u posljednjih nekoliko desetljeća 
izgubila se čvrsta osnova društva i pale su obiteljske vrijednosti kao 
njegova okosnica. Pomisli samo što može biti za sljedećih deset 
godina!?

U svojim je pismima nadahnutim Božanskom inspiracijom, jedan 
čovjek po imenu Pavao, pisao svome mladom suradniku kako 

dolaze vremena kada ljudi više neće podnositi zdrave nauke, nego će 
prema svojim strastima sebi nagomilati učitelje da im škakljaju uši, te 
će odvratiti uši od istine, a okrenut će se bajkama. Nadahnut Božjim 
Duhom on je tada također zapisao kao upozorenje ono što danas 
vidimo tako jasno oko nas: 
''Ali ovo znaj: u posljednje će doba nastati teška vremena, jer će ljudi 
biti samoživi, lakomi, umišljeni, oholi, psovači, nepokorni roditeljima, 
nezahvalni, bezvjernici, bez ljubavi, nepomirljivi, klevetnici, razuzdani, 
neotesani, neprijatelji dobra, izdajnici, naprasiti, bahati, ljubitelji požude 
mjesto ljubitelji Boga. Oni će sačuvati vanjski oblik pobožnosti iako su se 
odrekli njezine sile.'' 2. poslanica Timoteju 3:1-5 
Zadivljujuće s kakvom je preciznošću netko prije 2000 godina opisao 
život današnjega društva. Zaista zapanjujuće! Da nije to zaista poruka 
od Boga?!

Dopusti mi jedno pitanje: kakva je tvoja reakcija kada se spomene 
EVANĐELJE? Kada pogledaš na ovu riječ pred sobom pomisliš 

li prvo na nešto mistično, pomalo jezovito ili zvuk ove riječi privuče 
tvoju pozornost da tražiš Onoga koji stoji iza... Možda je neka 
nelagoda osjećaj što se javlja u tebi na pomisao o ovom navedenom 
pojmu. Možda osjećaš nesigurnost zbog nedostatnog razumijevanja 
značenja što ga ova riječ u sebi nosi. Možda nemaš baš neko 
mišljenje, ili ti možda ne znači baš ništa... Ako je tako, nije to ništa 

novo - nažalost! Još uvijek se često dogodi da među nama otkrijemo 
kako je nešto tako originalno i tako dugotrajno u svijetu još uvijek 
skriveno među nama i nema svoju pravu vrijednost u ovoj kulturi. 
Zamisli... nešto što postoji već više od 2000 godina!

No, iako s tako dugom tradicijom ova riječ opisuje nešto još 
uvijek toliko aktualno, nimalo zastarjelo i nipošto demode. Riječ 

EVANĐELJE potječe iz Biblije i označava Poruku. Porijeklo ove riječi 
je grčko i u prijevodu znači: Dobra ili Radosna Vijest. Ova Poruka nije 
vlasništvo niti proglas neke ljudske organizacije i slobodna je od 
ovisnosti o ljudskoj moći jer ne ukazuje na neku određenu zemaljsku 
instituciju. Tako, EVANĐELJE suvereno već tisućljećima nosi porijeklo 
svojega Tvorca - samoga Boga. Dakako da je, zbog svoga Božanskog 
porijekla, to nepristran POZIV SVIM LJUDIMA, ali ostvaruje se ipak 
samo u onima koji gledaju i iza ovoga vidljivoga svijeta. Zbog vjere 
u uskrsloga, živoga Isusa Krista, u ovim se ljudima stvara Božanski 
život i oni tada postaju nanovorođeni, postaju djeca Božja! Čudesno 
je da je to izravan POZIV OD BOGA SVAKOM ČOVJEKU da umjesto 
kazne za svoj grijeh prihvati MILOST i započne NOVI ŽIVOTNI PUT. 
Upravo je zato Isus uskrsnuo - da bude Spasitelj čovjeku koji propada 
u smrt! Nakon svojega uskrsnuća On svima upućuje poziv koji glasi: 
''OBRATITE SE I VJERUJTE EVANĐELJE!'' 
Ako se pak zovemo Kršćanima - sljedbenicima Krista, ima u ovome 
i za nas nešto. Upravo je sav ovaj tijek vremena razlog da ozbiljnije 
shvatimo poslanje kojim smo zaduženi od Isusa da idemo po svem 
svijetu i svim ljudima propovijedamo Radosnu Vijest. Trebamo li i 
mi tada poraditi na boljoj reklami jer imamo tako dobar proizvod! 
Itekako, EVANĐELJE je neprolazna RADOSNA VIJEST o Isusu Kristu. 
Poruka je to o Božjoj ljubavi ZA SVE LJUDE. Zamisli, ZA NAS je Bog 
dao svoga Sina! Ovako je to prije 2000 godina zapisao apostol Pavao, 
jedan običan čovjek kao Ti i ja kojega je Isus odabrao da svijetu 
proglasi EVANĐELJE:
''Predao sam vam najprije ono što sam primio: da je Krist suglasno 
Pismima, umro za naše grijehe, da je pokopan, da je treći dan, suglasno 
Pismima, uskrsnuo...''   
''A sada - zatvorivši oči nad vremenima neznanja - Bog poručuje ljudima 
da se svi i svagdje obrate, jer je odredio dan kada će pravedno suditi 
svemu svijetu preko čovjeka koga odredi za to, i svima pruži jamstvo 
uskrisivši ga od mrtvih.'' 1. poslanica Korinćanima 15:3,4; Djela 
apostolska 17:30,31
Zamisli, Isus je dao svoj život ZA TEBE!!! 
Upravo OVIM RIJEČIMA Bog sada poziva i TEBE. Sve što je bilo krivo 
prije u tvome životu Bog ti želi oprostiti jer je Isus već ionako platio 
TVOJU KAZNU. No ipak, na Tebi je sada odluka. TI ćeš odlučiti kako i 
kojim putem ići dalje. Molimo Te, budi siguran da ideš pravim putem - 
ISUS JE TAJ JEDINI PRAVI PUT!
Želiš li pokloniti svoju vjeru Isusu zbog svega onog što je učinio ZA 
TEBE možeš to učiniti iskrenom molitvom iz srca. Ako zaista vjeruješ 
da je Isus umro da svojim životom plati kaznu za grijeh i ako vjeruješ 
da je uskrsnuo iz smrti da bude naš Posrednik pred Bogom, možeš Mu 
reći ovako:
Isuse, ja vjerujem u Tebe. Vjerujem Ti zbog Tvoje ljubavi koju si 
pokazao za cijeli svijet i za sve ljude. Želim Ti sada predati svoj život. 
Žao mi je zbog grijeha kojeg sam činio i zato te molim da mi oprostiš. 
Vjerujem da si Ti umro na Križu da platiš moju kaznu i cijenu za moje 
opravdanje. Vjerujem da si nakon smrti uskrsnuo iz groba da dadeš 
pravi život svima koji Te pozovu. Neka u moje srce zato sada dođe 
život Tvojega Duha, a tvoja pravednost neka me obuče u novoga 
čovjeka. Ti si Isuse od sada moj jedini Spasitelj – HVALA TI!
Sada imaš Boga kao Oca i možeš Ga moliti za svaku svoju potrebu. 
Možeš od Oca Nebeskoga tražiti kao što tražiš uslugu od nekog svog 
prijatelja. Uvijek moli samo u Isusovo ime jer je to Put za molitvu koju 
Bog jedino prihvaća i uslišava. Želimo Ti Božji blagoslov; pomoć i 
zdravlje, u Isusovo ime!
EVANĐELJE... znači da te Bog stvarno voli!!! 

Kršćani u politici AUTOR: T.R., Zagreb

Nema tome dugo kako je Svjetska banka poručila da smo 
nacija koja nema vođu ni viziju. Uistinu, situacija u zemlji 

izgleda kao da nema izlaza. Stanje je takvo da smo u dugovima 
koje nemamo otkuda plaćati. Imamo ogroman državni 
aparat u kojemu dio zaposlenika radi, a dio spava. Lokalna 
vlast je država u državi. Odluke se donose bez razmišljanja 
o posljedicama. Na ministarska mjesta nerijetko dolaze ljudi 
koji nemaju prethodne rezultate niti iskustvo za područja koja 
predstavljaju. Gotovo na svim razinama donose se odluke koje 
idu u korist određenim sponzorima, onima koji su se potrudili 
tijekom kampanja ili onima koji imaju materijala za ucjenu. 
Većina ih je fokusirana prema tome na koji način mogu doći na 
određenu poziciju, te što dulje ostati na njoj i zadovoljiti svoje 
potrebe, bilo financijske, promiskuitetne ili ego prirode. 

Nažalost i oni koji su mislili napraviti nešto, ali nisu imali 
izgrađen karakter ili svoj osobni odnos s Bogom, lako su 

za vrijeme glasovanja dignuli ruku protiv svojih uvjerenja. Kada 
iskreni vjernik vidi te stvari najčešće „zabije glavu u pijesak” i 
ne želi imati posla s politikom kao Meštar iz serije Velo Misto. 
Ali, pravni akti i odluke koji se donose ne dolaze sami od sebe. 
Netko o njima odlučuje, za njih lobira, financira, pomno planira 
i nije svejedno tko je taj netko. Zato smo svi pozvani djelovati 
u okvirima svojih mogućnosti, makar glasovanjem. U zadnjih 
deset godina mnogobrojni službenici iz različitih crkava 
prorokovali su kako će Republika Hrvatska postati duhovni, ali i 
gospodarski ključ za Europu. Mnogima se to čini kao nemoguća 
misija, posebice u situaciji koja izgleda ovako bezizlazno, ali 
gotovo kroz cijelu Bibliju Gospodin je izazivao ljudski um te 
upravo takve naizgled nemoguće stvari činio mogućima. 

Jedan od najboljih primjera je priča o Josipu. U potpunosti 
odvojen od obitelji, odbačen, neškolovan, rob u zatvoru, 

Josip je postao desna ruka faraonu. To je kao da danas netko 
bez osnovne škole, sa zatvorskim iskustvom, bez stranačke 
potpore postane desna ruka premijeru te spasi i obogati cijelo 
gospodarstvo. Zanimljivo je da Josip nije imao savez s nekom 
organizacijom u kojoj gotovo uvijek vrijedi sve moje je tvoje 
i obratno, niti se morao kretati u visokim krugovima kako bi 

došao na mjesto za koje je bio pozvan. On je radio svoj posao 
najbolje što je mogao, ponizio se i „zalijepio“ svoje uho uz Božje 
srce. Danas mnogi političari sebe nazivaju vjernicima, ali njihovi 
rezultati su daleko od Josipovih. Nisu svjesni duhovne pozadine 
te se vrlo brzo upletu u stranačke igre i igrice iz kojih je teško 
izaći van. Bog je vrlo jasan u svojoj Riječi te daje uputu ako se 
narod Njegov ponizi, ako se pomoli i potraži lice Njegovo i okani 
se zlih putova, On će ga tada uslišati s neba, oprostiti mu grijeh i 
izliječiti mu zemlju. 2. Ljetopisa 7:14

Bog želi iscijeliti našu zemlju i osim što poziva sve kršćane da 
učine što je do njih kako bi se Njegova volja za ovu zemlju 

ostvarila, neke poziva kao Josipa direktno u politiku. Oni koji su 
pozvani u politiku mogu se isključivo osloniti na Gospodina, jer 
prema Bibliji proklet je onaj koji se oslanja na čovjeka. Koliko 
je proklet vidljivo je iz sadašnje situacije u zemlji u kojoj je 
gotovo svatko svakome neprijatelj. Baš kao Josipu, Bog i dalje 
želi davati smjernice, otvoriti vrata, transformirati gospodarstvo 
i naočigled svima pokazati kako On može, kroz one koji su u 
svakom području svog života „zalijepljeni“ za Njega, učiniti ono 
što nitko ne može.

POLITIKA5komentari

Prije svega, potičem te da Bogu upućuješ 
usrdne prošnje, molitve i izraze zahvalnosti 

za sve ljude. Moli za kraljeve i sve koji su 
na vlasti. Moli da možemo živjeti spokojno 

i u miru, potpuno odani Bogu iskazujući 
mu čast. To je dobro i ugodno Bogu, 

našemu spasitelju. Bog želi da svi ljudi 
budu spašeni i da spoznaju istinu. 

1.Timoteju 2:1-4

EVANĐELJE
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DOSLJEDNOST

Iz dana u dan, ispočetka, ponovo i ponovo, po tko zna koji put, 
ponovit ćemo djetetu ono što očekujemo od njega. Opet ćemo 

tvrditi ono što je već čulo i što bi trebalo znati. Zahtijevat ćemo da 
se nešto odradi, jer je to jedini način da naša djeca nauče živjeti 
noseći odgovornost. 
U Izrekama 20:11, Božja Riječ kaže: ‘‘I dijete se poznaje po onome 
što čini, je li čisto i pravedno djelo njegovo?“ 
Kako uspjeti u tome? Tako što ćemo biti dosljedni u odgoju svog 
djeteta.
Dosljednost je odluka koja nas postojano, čvrsto, tvrdoglavo, 
ustrajno drži uz stavove koje smo zauzeli. 

Dobro razmisli čemu želiš poučiti dijete i kakva pravila želiš 
postaviti. Kada smo djetetu rekli da se nešto ne 
radi, tada ustrajemo u tome do kraja. Razmislimo 
zato tri puta, prije nego što otvorimo usta i kažemo 
što očekujemo od njega. Želimo li to uistinu? Često 
puta zbog nepostavljenih prioriteta u životu, činimo 
krive stvari. Žurimo se dovršiti neki tako „važan“ 
posao. Pitamo se: ‘‘Kako ono to ne razumije?“. 
Tada samo ponavljamo, “Nemoj!“, ‘‘Nemoj!“, 
‘‘Nemoj to raditi!“ i puštamo ga da to radi. Ponovo 
ponavljamo ‘‘Nemoj!“, ‘‘Nemoj!“, ‘‘Ma nemoj!“, 
kao pokvarena ploča. Uopće ga ne gledamo. Uopće 
ga ne slušamo. Ono nam trenutno samo smeta, ne da 
nam mira. Takvim našim ponašanjem učimo dijete 
neposlušnosti. 

Ponavljanje koje nema za cilj pouku već samo 
dobivanje mira, nije odgoj, već naša roditeljska sebičnost i 
nemarnost. Budimo sigurni u to. Naša sebičnost i samoljublje gradi 
u našoj djeci neposlušnost. To je rezultat našeg olakog ponašanja 
prema njima. Nemojmo se zavaravati - što sijemo to ćemo i žeti.
Budimo dosljedni. Ako smo nešto postavili kao pravilo, ne 
pomičimo granice.

Ako se ne jedu bomboni prije ručka, onda neka bude tako. Ako 
se prljavo rublje navečer odnosi u košaru za veš, onda se to i 
očekuje. Ako se ne tučemo sa drugima, onda se ne tučemo! Ako 
zahtijevamo ispriku zbog svađe ili udaranja, onda se ne mičemo 
dok se ne ispriča. Ako smo rekli da po kući nema loptanja, jer se 
nešto može razbiti, onda lopta ne ulazi u kuću.
Životne lekcije uče se od malena, korak po korak.

Dijete, dok je još skroz malo, uči, promatrajući nas što radimo i 
kako se odnosimo prema svemu u životu. Čim dijete može primiti 
nešto ili hodati, može sudjelovati u najednostavnijim aktivnostima. 
Odnijeti pelenu u smeće, pidžamicu staviti ispod jastuka. Ako 
serviramo stol, dat ćemo djetetu njegov plastični tanjur neka ga 
odnese na stol. Ako padne, pa što onda. Peti puta neće, a steći 
će tako dragocjeno samopouzdanje i mali korak k poslušnosti. 
Kada učimo dijete da sprema igračke jer se više ne želi igrati, tada 
ustrajemo u tome. Tada ne spremamo igračke za njim, jer nam je 
tako najlakše, nego ga učimo pospremati. Pomoći ćemo, potaknuti 

dijete, no ono treba sudjelovati u pospremanju. To se radi dok je 
dijete još maleno, jer mi smo mu primjer. Govorimo jer ga želimo 
poučiti: ‘‘Dođi, ovdje ćemo pospremiti ove kockice, ovako. Bravo! 
Vidiš kako ti to dobro radiš. Super. Evo još ova, izvoli. Sve smo 
pospremili. Evo ti pusica!’’. Ponekad traži pomoć, samo zato jer 
želi našu pažnju. Zašto da mu to ne pružimo? Ponekad je potrebno 
i povisiti glas, no nešto u visini našeg glasa daje djetetu do znanja 
da se ne šalimo. 

Sve, baš sve, dijete se uči od rođenja. Ne čekamo deseti rođendan 
kako bi mu pripomenuli da je sada dovoljno veliko da samo 
posprema svoj krevet ili svoje stvari. To je loše i krivo. Dijete to 
sigurno neće činiti. 

Uloga roditelja vremenom se ne smanjuje, ona nikada ne prestaje. 
Njihova uloga se samo mijenja. Dijete treba znati da je roditelj 
uvijek tu.

Kod obitelji sa više djece, mlađi nasljeduju ono što vide od 
starijih. Svi sjede u restoranu jer to vide od rođenja. Nema hodanja 
za vrijeme ručka. Naravno da će dijete pokušati tjerati svoju volju. 
Ali sigurnost u nama i spoznaja da dosljednost funkcionira, drži 
dijete na sigurnom području poslušnosti. Mi znamo da će dijete 
funkcionirati u okvirima koje smo im postavili.

Dobro razmislite i postavite pravila 
ponašanja, do najmanjih detalja. Ona su jedinstvena 
za svaku obitelj. Tada, poučite dijete o tome i radite 
na tome. Ustrajte, budite tvrdoglavo dosadni u 
dosljednosti.

Naravno, to nije lako. Ali to je jedini ispravan 
način, da djeca nauče biti odgovorna i jednog dana, 
ponos nama, ‘‘lančić oko vrata’’ ili ‘‘kruna na 
glavi’’, a ne sramota. 
Dosljednost u svemu, dragi roditelji.
Uporno, tvrdoglavo ne posustajemo. Što smo utvrdili 
i postavili, to se poštuje i kontinuirano zahtijeva. 
Da, naravno, dogodit će se da dijete otiđe u školu 
i da nije napravilo krevet, i nama se to dogodi. No, 
kada se vrati iz škole, napravit će ga. Ponekad, samo 

ponekad, i mi ćemo napraviti taj krevet. Zašto? Zato što i ono iz 
ljubavi to učini i nama. To je nešto više, to je ono čemu težimo. 
Poštovanje i ljubav. No prije svega, zasučimo rukave i prionimo 
dosljedno na posao.
Ponovimo...

Prvo utvrdite što želite? Postavite si pitanje:’’Kako •	
kao obitelj funkcioniramo’’

Nešto što je važno jednoj obitelji, nije toliko važno drugoj. (Npr. 
Kad ulaziš u kuću skini cipele ’’odmah’’. Netko tko živi u kući, ne 
voli stalno brisati mokar i blatan pod, jer dijete stalno ulazi i izlazi 
iz kuće) 

Objavi, zapiši (ako je školsko dijete), nacrtaj (ako je •	
predškolarac), nalijepi na zid postavljena pravila 
ponašanja.
Zahtijevaj, očekuj, podsjećaj, tvrdoglavo se ne pomiči •	
ni pedlja. 

Ako do sada niste tako radili, nemojte odjednom pretjerati. 
Niti vi, niti dijete, nećete moći to nositi. Odlučite što želite, 
samo ne sve odjednom. Napravite listu prioriteta. I tada 
polako, krenite sa prvih pet pravila, pa kada ih dijete usvoji, 
krenite sa novih pet.  
Korak po korak, čvrsto i tvrdoglavo bit ćemo dosljedni!

Dosljednost 
je odluka koja 
nas postojano, 

čvrsto, 
tvrdoglavo, 

ustrajno drži 
uz stavove koje 

smo zauzeli. 

AUTOR: Branka Menalo, Zagreb

OBITELJSKI 
KUTAK KAKO NAM JE BILO...KAMP PROBUĐENJA 

u Bijelniku od 19. do 22. lipnja
I ovoga puta zajednički boravak i Božja prisutnost među nama 

bili su veliki blagoslov svima. Primili smo ohrabrenje kroz 
Riječ za današnje vrijeme, smijali smo se, ali i plakali i jecali u 
predivnoj Božjoj prisutnosti. Braća i sestre zajedno su živjeli 
(baš kako naš Otac voli; Ps.133) družili se, međusobno se oštrili i 
brusili kako bi postali pravi dijamanti za Isusa.
Zajedno za stolom uživali smo u finoj hrani i primali blagoslov 
naših sestara koje su se za ovu priliku nesebično dale u 
posluživanju- Hvala!

Subota je bila prekrasna jer su se braća i sestre krstili u vodi 
i tako na sav glas objavili - ‘‘odlučio sam slijediti Krista!’’ Naš 

Tatica dao nam je lijep sunčan dan za proslavu krštenja, pa smo 
Ga u prekrasnoj prirodi jednodušno slavili i obožavali, a poslije 
krštenja družili se i uživali u janjetini uzgojenoj na kampu. 
Kamp je u prekrasnoj prirodi; tu su livade, voćnjaci, šuma u 
kojoj je izvor, te pas, mačke i mačići, ovce, magarci, kokoši i 
pijetlovi....Prelijepo je!

Večeri su bile rezervirane za okupljanje uz vatru kako bi 
se još bolje upoznali i vesela srca zajedno slavili Isusa. 

Vjerojatno je naš Otac u nebu zaplakao od radosti nad nama 
i to je donijelo i malo kišnog vremena, ali nije pokvarilo 
naše raspoloženje. Bila je to dobra prilika svima, a posebno 
onima koji su bili smješteni u šatorima da okuse život u misiji 
i preispitaju se u srcu, jesu li potpuno iskreni kada pjevaju 
pjesme obožavanja kao što su: ‘‘Tebi dajem sve’’ ...

Silni su bili blagoslovi koje smo primali kroz propovijedi 
apostola dr. Johna Polisa, pastora Tima Polisa i apostola 

Joea Perozicha te kroz ranojutarnje molitve. Teško je to riječima 
opisati... koliko smo primali od Boga, a On nam je pomagao da 
se mijenjamo i pozvao nas da mu se s potpunim povjerenjem 
prepustimo. Da predamo svoje živote Njemu i kao djeca uđemo 
u Božju volju. Hvala Isusu!

No, sada je pred nama novo vrijeme kada sve te blagoslove 
treba staviti u praksu i pokazati  svojim djelom da volimo 

Boga i da smo zaista čuli Njegovu Riječ. To neće biti teško jer 
smo se napunili ljubavi Božje i to je naša snaga. A što se tiče 
sljedeće prigode za dolazak u kamp- JEDVA ČEKAMO!!!
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CRKVA VJERE 
U MAĐARSKOJ
Nedavno smo posjetili Mađarsku i bili gosti u Crkvi Vjere, 

u Budimpešti. Ono što smo tamo vidjeli ohrabrilo nas je i 
probudilo našu vjeru. Bog može učiniti zaista velike stvari na 
mjestu gdje Mu se ljudi svim srcem predaju. Vjerujemo da je to 
plan Božji i za našu zemlju! A sada...
Svakog vikenda oko 100 000 tisuća ljudi prati dvosatni prijenos 
uživo iz najveće mađarske evanđeoske crkve. Pastor Sandor 
Nemeth, Duhom ispunjeni sluga Božji dotiče srca i umove ljudi 
propovijedanjem Božje riječi. Mađarska, bivša komunistička 
zemlja, sada je centar probuđenja u Europi. 
Djelo Božje započelo je prije više od 30 godina u maloj kući 
sa malom grupom ljudi koji su se sastajali u predgrađu 
Budimpešte. Bila je to 1979. godina. ‘’Bilo je izrazito teško. 
Nalazili smo se usred komunističke diktature u Mađarskoj’’, 
kaže pastor Sandor. ‘’Mladi ljudi počeli su dolaziti u tu kuću i 
Duh Božji se snažno pokretao, a to je počelo zabrinjavati vlasti’’. 
Vlasti u Mađarskoj zabranjivale su tada organizirana vjerska 
okupljanja i javno djelovanje. Vjernici poput pastora Sandora 
bili su prisiljeni djelovati ilegalno. ’’Kršćani su se smatrali manje 

vrijednima i građanima drugog 
reda. Puno puta komunistička 
policija pokušala je uništiti kuću. 
Željeli su je buldožerom sravniti sa 
zemljom.’’ Trideset godina kasnije, 
ta mala ilegalna kućna zajednica 
preobrazila se u jednu mega 
crkvu pod nazivom ‘’Crkva Vjere’’ 
sa 50 000 članova i 250 crkvenih 
ogranaka koji se sastaju svake 
nedjelje duž cijele Mađarske.
Želja pastora Sandora je da 
Mađarska i njene susjedne zemlje 
iskuse istinski, pravi odnos s 

Isusom Kristom – da ljudi upoznaju Boga Biblije i postanu 
nanovorođeni kršćani. Zato ne prođe nedjeljno bogoslužje, a 
da ljudi ne izađu naprijed kako bi objavili da prihvaćaju Krista 
kao svog osobnog Spasitelja ili da bi primili iscjeljenje. ‘’Bila 
sam na rubu da počinim samoubojstvo, ali me Bog izbavio. 
Našla sam mjesto obnove ovdje u Crkvi Vjere’’, kaže jedna 
članica crkve. Mnogi govore o tome što je Bog učinio kroz 
djelovanje Crkve. Jedan od primjera je obitelj Sava. Braća 
Sava su nekoć bila najozloglašenija zločinačka obitelj. Danas, 
uz pomoć crkvene zatvorske službe, mnogi od obitelji Sava, 
postali su nanovorođeni kršćani. ‘’Otkako smo se obratili, kad 
ljudi spomenu ime Sava, više se ne boje’’, nadodaju braća. ‘’To 
je zbog toga što smo se svi promijenili i  Bog čini nešto novo 
u našim životima!’’ Na svakoj nedjeljnoj službi u Budimpešti 
mogu se naći istaknuti političari, poznati mađarski umjetnici, 
mesijanski Židovi, bogati burzovni mešetari i ljudi iz svih slojeva 
društva kako zajedno slave Boga.

2001.  godine, pastor Sandor je počeo uživo emitirati tjedno 
nedjeljno bogoslužje na Mađarskoj televiziji po cijeloj zemlji. 
‘’To je ono što ima ogroman utjecaj na društvo. Dobivamo 
mnogo pozitivnih pisama od ljudi koji kažu da se njihov 
pogled na kršćanstvo promijenio otkako smo počeli televizijski 
prijenos nedjeljnih bogoslužja’’, kaže pastor Nemeth.

Centar zajednice u Budimpešti zove se Park/ stadion vjere i 

ima dvoranu od 12 000 mjesta 
i veliki teološki fakultet. Taj 
nacionalno priznati institut 
prima domaće studente ali 
i one iz dalekih zemalja kao 
što su Kambodža i iz bivših 
sovjetskih republika. Pastor 
Sandor započeo je podizanje 
novih crkava izvan 
Budimpešte u 
sedamdesetim 
godinama. 
Crkva 
vjere sada 

ima preko 200 zajednica u svim dijelovima Mađarske. Misije  
se nalaze i u susjednim zemljama: u Austriji, Rumunjskoj, 
Slovačkoj i Srbiji. Kršćansko obrazovanje koje će pripremiti 
nove generacije je važan dio vizije Crkve Vjere. Zato postoji 
mreža uspješnih osnovnih i srednjih škola sa tisućama 
polaznika koje su dostupne i izvan Budimpešte. Gotovo 
trećina mađarskog stanovništva živi u siromaštvu. Humanitarni 
radnici Crkve Vjere su svaki dan na ulicama kako bi im pružili 
pomoć u hrani i odjeći. Kada dođe do prirodne katastrofe, bilo 
u Mađarskoj ili daljim zemljama: poplava u Ukrajini, tsunami 
u Jugo-istočnoj Aziji ili uragan u Americi, mađarski kršćani 
nude svoju pomoć sa darežljivim donacijama. Profesionalni 
sportaši također su otvoreni za Evanđelje Isusa Krista: kapetan 
nogometne reprezentacije Zoltan Gera, bivši je ovisnik čije je 
život Gospodin čudesno promijenio. Sada igra u Engleskoj, no 
još uvijek daje slavu Isusu za ovo čudo, a naravno i za golove 
koje postiže. I drugi također dolaze. U kolovozu 2008.g., mladi 
čovjek iz Crkve Vjere imenom Marton Joob, osvojio je 2 zlatne 
medalje sa svojim timom na Svjetskom prvenstvu za kanue u 
Njemačkoj. 

Još u vrijeme komunističke ere Crkva Vjere počela je tiskati 
novine. Danas je Mađarska demokratska država, ali i dalje 
vjerujemo da je jednako važno tiskati novine i knjige koje 
povezuju pouzdane informacije, kršćanske vrijednosti i 
poglede.

Sandor Nemeth objavljivao je poruku slobode čak i za vrijeme 
komunističkog režima. Zajedno sa svojom ženom Judith, kao 
voditelji podzemne (ilegalne crkve), vjerovao je da poruka 
Biblije može promijeniti cijelo društvo. Nisu se razočarali u 
svojoj vjeri jer danas vođe cijele zemlje, političari desnice i 
ljevice obraćaju pažnju na mišljenje voditelja njihove crkve.

Sandor Nemeth ustanovio je pokret ‘’Svi za 
Jeruzalem’’ jer se bori protiv antisemitskih 
nazora i tradicija. Židovska zajednica i mnoge 
druge organizacije prepoznale su njegova 
nastojanja, doprinose i napore koje ulaže 
već desetljećima. Pastor Sandor također je 
organizirator velikog broja međunarodnih 
konferencija za podršku državi Izrael.

POSTOJI LI BOG?
Jednog je dana neki čovjek otišao kod frizera na šišanje i brijanje. 
Frizer se prihvatio posla i njih dvoje započeli su razgovor. Pričali 
su o mnogim stvarima i različitim temama, da bi na kraju dotakli 
i temu o Bogu.
Frizer reče: „Ja ne vjerujem da Bog postoji.“ „Zašto to kažete?“, 
upita ga mušterija. Frizer odgovori: „Znate, dovoljno je izaći na 
ulicu da bi shvatili da Bog ne postoji. Recite mi, da Bog postoji, bi 
li bilo toliko bolesnih ljudi? Bi li bilo toliko napuštene djece? Da 
Bog postoji, ne bi bilo ni patnji ni bola. Ne mogu zamisliti Boga 
koji bi dozvolio sve to.“ Mušterija se zamisli na trenutak, ali ne 
odgovori ništa, ne želeći započinjati raspravu.
Frizer završi sa svojim poslom, a onaj čovjek napusti salon. Samo 
što je izašao, ugleda na ulici čovjeka sa dugom, nepočešljanom, 
prljavom kosom i neobrijanom bradom – izgledao je prljavo i 
zapušteno. Mušterija se vrati natrag u salon i reče frizeru: „Znate 
što? Frizeri ne postoje!“ „Kako možete to reći?“ upita iznenađeno 
frizer. „Ja sam tu, i ja sam frizer, i upravo sam vas ošišao i obrijao!“ 
„Ne!’’ – viknu mušterija. – ‘‘Frizeri ne postoje, jer ako postoje, ne 
bi bilo ljudi sa prljavom dugom kosom i neobrijanom bradom 
poput onog čovjeka na ulici.“ „Ah, ali frizeri ipak postoje! To 
se događa zato jer ljudi ne dolaze kod mene.“ „Upravo tako’’ – 
potvrdi mušterija. – ‘‘Bog također postoji! Loše stvari događaju 
se jer ljudi ne idu k NJEMU i od NJEGA ne traže pomoć. Zbog 
toga postoji toliko patnji i bola u svijetu.“ 

PREPORUČAMO KNjIGU
C.Peter Wagner - CRKVA KOJA SE MIJENJA

IMAŠ  LI VIZIJU KRALJEVSTVA? 
Nakon knjige Churchquake! (Potres 
crkve, op. prev.), koja donosi revoluciju 
u reformaciju Crkve, knjiga Crkva koja 
se mijenja osvjetljava ono što se upravo 
događa po sili Duha Svetoga i nikako 
nas ne ostavlja ravnodušnima. Autor 
knjige, C.Peter Wagner jasno pokazuje 
kako možeš sudjelovati u ostvarenju 
Božjega Kraljevstva na zemlji i biti dio 
Crkve u drugom apostolskom dobu. 
Crkva se prilagodila Božjem naumu za 
veliku žetvu, ali da bi se Božja volja 
ostvarila na zemlji, moramo prepoznati 

njezinu svrhu i udružiti svoje djelovanje kako bismo je ostvarili. 
Možda se u nama pojavi osjećaj inferiornosti u odnosu na taj 
poziv, no pogledajmo učinak protestantske reformacije Calvina 
ili Luthera. Ako zajednički podupremo ono što Bog danas čini u 
svijetu, možemo postići golem utjecaj. Ova nova vizija nadilazi 
denominacijske barijere i upućuje poziv pojedincu i zajednicama 
da se pridruže ostvarenju krajnjega Božjeg cilja. 
Budi graditelj povijesti i prihvati Božji poziv na radikalnu 
promjenu!  
HVALA BOGU ZA CRKVU KOJA SE MIJENJA! 
Ova knjiga protresa do temelja i od velikog je značenja uključenima 
u ovu reformaciju, a posebno ako su upoznati s njezinom poviješću 
i teologijom. Ona je nedvojbeno važna za širu kršćansku publiku 
koju ne usrećuje aktualna eklezijastička kontroverza stare vodeće 
denominacije na zalazu. DAVID B. BARRETT,  World Evangelization Research Center

www.okknjizara.com  OK e-mail: knjizara@rijeczivota.hr
OK tel. 01/6159-068

Isključuje li istina ljubav?
 AUTOR: Drago Zrno, Split

Ovo je jedno od vrućih pitanja kako u svijetu, tako i među 
kršćanima. Danas mnogi traže ljubav. Puno je onih koji su u 

potrazi i žele ljubav i prihvaćanje drugih. Bez obzira kakvi su oni 
sami ili jesu li ispravni njihovi stavovi, žele prihvaćanje bez obzira 
na sve. One koji ne prihvaćaju njihove određene stavove ili neke 
oblike ponašanja osuđuju, te im govore kako nemaju ljubavi. 
Proglašavaju ih legalistima i govore im da su pod zakonom. 

Na drugu stranu vidimo one koji su puni ljubavi tako da 
prihvaćaju sve i svašta, te se ustručavaju reći stvari i nazvati ih 
onako kako ih sam Bog naziva – grijehom.
Je li moguće odvojiti istinu od ljubavi? Je li moguće ljubiti ako ne 
možemo govoriti istinu? Većina ljudi vjeruje u ljubav Božju, iako 
nema ispravno razumijevanje Njegove ljubavi. Božju ljubav vidimo 
na djelu u poznatoj priči o preljubnici, u Ivanovom Evanđelju 8. 
poglavlje. Književnici i farizeji doveli su preljubnicu pred Isusa da 
ga kušaju što će napraviti; hoće li je prihvatiti ili odbaciti. Isus im 
je odgovorio: ‘‘Tko je od vas bez grijeha, neka prvi baci kamen na 
nju!“ Tada su se svi oni počeli razilaziti i nakraju vidimo da je Isus 
ostao sam sa tom ženom koja je stajala pred njima. 

Ova slika govori o Božjoj bezuvjetnoj Agape ljubavi koja nas 
prihvaća onakvima kakvi jesmo. Ovaj čin daje nam poruku da 
smo voljeni unatoč našim propustima i nedostatcima. 

Bog je ljubav. Toliko te voli da je dao svoj život za tebe. Bez 
obzira koji grijeh učinio ili kakvu slabost imao, ljubav Božja 
prema tebi nikada se neće promijeniti. Tvoje ponašanje ne može 
promijeniti niti uvjetovati Božju ljubav. Njegova ljubav ne temelji 
se na tebi, već na samom Bogu - jer Bog je ljubav. Bog nam je 
pokazao svoju ljubav time što je Krist dok smo još bili grešnici, 
umro za nas.

Ljubav se Božja očitovala prema ovoj preljubnici, a kasnije na 
kraju priče Isus joj kaže:’’Idi i od sada ne griješi više“. Tako joj 
govori istinu koja donosi slobodu u njen život. Božja Riječ govori 
o upoznavanju istine i kako nas istina oslobađa. Ne samo da 
joj je Bog iskazao svoju ljubav nego joj je rekao i istinu kako bi 
je oslobodio. U ovoj priči vidimo da je ljubav zajedno djelovala 
sa istinom te donijela potpunu slobodu ženi koja je živjela kao 
preljubnica. 

Kao što je Bog ljubav, tako je Bog i istina. Isus je rekao da je On 
Put, Istina i Život. Ako izuzmemo bilo koji dio Njegove osobnosti 
ili zanemarimo bilo ljubav ili istinu, tada sami sebe prikraćujemo 
od onoga što je Bog pripravio za nas. Istina će uvijek biti istina. 
Prihvatili je ili ne, bježali od nje ili ne, ignorirali je ili ne - ona će 
uvijek biti istina. Bog nas želi suočiti sa istinom kako bi donio 
promjenu u naš život. Ljubav i dobrota Božja dovode nas k 
Njemu, a istina donosi slobodu, rast i napredak. 

U Evanđeljima vidimo da je Isus uvijek iskazivao milost i 
ljubav onima koji su mu došli krotka i ponizna srca u različitim 
potrebama. Potpuno drugačiji stav je imao prema književnicima i 
farizejima, kojima je odvažno govorio istinu u njihove živote.  

Kako je činio i živio sam Isus, tako ga Njegovi učenici - kršćani 
trebaju nasljedovati. Uz pomoć i vodstvo Duha Svetoga trebat 
ćemo iskazivati ljubav i milost, ali i odvažno govoriti istinu. 

Nemoguće je odvojiti ljubav od istine. Ako netko kaže da te voli, 
a ne govori ti istinu misleći da će te povrijediti, kakva je to onda 
ljubav? Na drugu stranu, hoće li se prihvatiti istina od nekoga koji 
želi samo govoriti istinu, a da prvotno nije pokazao ljubav? 

Isus je iskazao ljubav preljubnici ne postavljajući nikakve uvjete 
i na kraju joj je rekao istinu da bi je oslobodio. Mi kršćani trebamo 
činiti isto. 
‘‘Naprotiv, provodimo u život istinu u ljubavi...“ Efežanima 4:15

PRAKTIČNO
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PREPORUČAMO KNjIGU

NAJAVLJUJEMO!

zanimljivosti: www.krscanstvodanas.com

8 NAČINA ZA OHRABRENJE 
TVOGA PASTORA 
Ponekad su pastori najusamljenije osobe u crkvi. Često su 

njihovi sati dugi, plaća minimalna, a kritika poprilična 
i stalna. Osjećaji razočarenja, obeshrabrenja i poraza 
mogu mučiti i najbolje od njih. Pavlov savjet iz poslanice 
Galaćanima 5:13, ‘‘da služimo jedni drugima u ljubavi“ trebao 
bi nas ohrabriti da ne zaboravimo naše pastire. Ovdje je osam 
načina kako učiniti njihove živote boljima.

1. Srežite kritiku 
Prezbiterijanski svećenik Fred Rogers, domaćin televizijske 
emisije ‘‘Susjedstvo gospodina Rogersa“, ispričao je svoju priču 
kada je kao student Teološkog sjemeništa nedjeljom pohađao 
različite crkve kako bi čuo različite propovjednike. Jedne nedjelje 
je čuo ‘‘najjadniju propovijed u cijelom svom životu“. No, kada 
se okrenuo k prijateljici pored sebe, vidio ju je u suzama. ‘‘To je 
baš ono što sam trebala čuti“ rekla je Rogersu. ‘‘Tada 
sam shvatio da je prostor između toga što netko radi 
najbolje što može i onoga tko je u potrebi, sveto tlo. 
Duh Sveti je transformirao slabu propovijed zbog moje 
prijateljice – a kako je na kraju ispalo i zbog mene.“ 
Za razliku od radnika koji se ocjenjivaju jedan ili dva 
puta godišnje, pastori su pod kritikom svaki tjedan 
nakon službe. Nije neobično čuti ljude kako govore 
‘‘glazba je bila vrlo loša“, ‘‘izbor pjesama nije bio 
dobar“ ili ‘‘služba je bila dosadna“. Trebali bi zapamtiti 
da i najduhovniji voditelji rade vrlo teško kako bi 
svaki tjedan učinili slavljenje i službu jedinstvenom i 
posebnom. 

2. Redovito molite 
Molite se da Bog obaspe vašeg pastora obiljem ljubavi, 
nade, radosti, vjere, mira, snage, mudrosti i hrabrosti. 
Molite za zrelost svojih duhovnih voditelja i rast u vjeri. 
Imajte na umu ovo zrnce mudrosti njemačkog pisca 
Goethea: ‘‘Ako se ophodiš prema osobi onakvom kakva 
jest, ona će ostati takva. Ali ako se ophodiš prema njoj 
onako kakva bi mogla biti, tada će postati ono što može 
i što bi trebala biti.“ 

3. Izrazite zahvalnost napismeno 
Izgovorena pohvala je uvijek dobro došla, no pismena pohvala 
se može iznova i iznova čitati godinama. Tako, kad sljedeći put 
čujete nešto što vam se sviđa od pastora, zahvalite mu porukom. 

 4. Iskoristite svoje vještine za blagoslov 
Jeste li vješti s računalom? Pomognite pastoru svladati nove 
vještine na računalu. Jeste li mehaničar? Ponudite svoje usluge 
besplatno ili uz smanjenu naknadu. Jedan pastor kojeg poznajem 
se sjeća: ‘‘Bio sam pastor u svojoj prvoj crkvi, maloj kongregaciji 
s ograničenim prihodima. Dok sam tamo služio počeo sam imati 
probleme sa zubima i nisam si mogao priuštiti liječenje. Kakva je 
to bila radost kad mi je jedan stomatolog u crkvi ponudio svoje 
usluge besplatno! Liječenje je zahtijevalo desetak posjeta, on 
me liječio pažljivo i radosno u isto vrijeme. Pomislio sam na tog 
liječnika mnogo puta i njegova ljubaznost sve do sada nastavlja 
blagoslivljati moj život.“ 
5.      Ušutkajte ogovaranja 
Ako čujete negativne komentare, odgovorite s pozitivnim. Ako 

se širi netočna informacija, ispravite je s točnom. Ako ljudi 
ogovaraju, jednostavno otiđite. Zapamtite da Biblija čvrsto 
osuđuje ogovaranje i neoprezan govor. Jakovljeva poslanica 1:26 
kaže ‘‘Umišlja li tko da je pobožan, a ne obuzdava svoj jezik, 
sam sebe vara jer je njegova pobožnost nevrijedna.“ Psalam 34:14 
govori: ‘‘Jezik svoj od zla suspreži i usne od riječi prijevarnih!“ 

6. Ako vidite potrebu, ponudite pomoć 
Neki ljudi razgnjeve svoje duhovne voditelje govoreći ‘‘Trebali 
biste…“ Takav pristup je rijetko dobrodošao i gotovo uvijek 
kontraproduktivan. Ako vidite potrebu, pristupite voditelju i 
kažite da biste htjeli pomoći. Ako prepoznate područje koje 
se može poboljšati, preuzmite odgovornost za njega i ponudite 
pomoć.   
Budite aktivni u svojoj crkvi, uključite se u predavanja, vodite 
radionice, pjevajte u zboru, nahranite gladne. Pitajte svog 
duhovnog voditelja gdje i kako možete upotrijebiti svoje darove. 

7. Usvajajte i primjenjujte propovijedi 
Ništa tako ne oduševljava duhovnog voditelja kao kad ljudi 

usvajaju propovijedi i učenja. Zamislite iznenađenje 
i zadovoljstvo pastora u Virginia Beachu, kada je 
pozdravio posjetiteljicu u crkvi i saznao da je došla 
zbog ljubaznosti člana crkve koji je bio njezin susjed. 
‘‘Odnedavno sam rastavljena, samohrani roditelj i nova 
u ovoj zajednici“ rekla je pastoru. ‘‘Da bi skupila za 
stanarinu i uzdržavanje svoje troje djece, moram raditi 
dva posla. To mi ostavlja jako malo vremena za posao u 
vrtu. Bilo mi je olakšanje kad sam vidjela da korov nije 
preplavio cijeli vrt, kao što sam se bojala da će se desiti 
uskoro. Međutim, jednom dok sam se vraćala kući usred 
radnog vremena, otkrila sam zašto korov još uvijek nije 
zauzeo cijeli vrt. Moj 86-godišnji susjed, član vaše crkve 
– bio je na svojim koljenima čupajući moj korov. Jedva 
da sam poznavala ovog čovjeka i bilo mu je neugodno 
što je uhvaćen u ovom anonimnom činu ljubaznosti. 
Objasnio mi je da je čuo kako propovijedate o važnosti 
življenja u ljubaznosti i suosjećanju i odlučio to staviti u 
praksu čupajući korov u mome vrtu.“ 
Jednom pastoru je radost preplavila srce kada je grupa 
žena u Washingtonu usvojila propovijed baziranu na 
Isusovim riječima ‘‘Ne sudite, da ne budete suđeni“ 
(Matej 7:1). Nakon što su čule propovijed, žene su 

odlučile kupiti poklone za buduću bebu mladoj ženi koja im je 
čuvala djecu dok su bile u Biblijskoj školi. Bila je neudana, skoro 
na socijalnoj skrbi i bez potpore obitelji i budućeg oca. Mlada 
žena je bila dotaknuta do suza ovom neočekivanom ljubaznošću. 
Kasnije, žene su objasnile pastoru: ‘‘Vaša propovijed nas je 
naučila da je moguće pomoći nekome tko je u potrebi i bez 
osuđivanja njihove situacije.’’ 

8. Odbacite mjerni štap 
Nemojte očekivati da će vaš sadašnji duhovni voditelji raditi 
stvari na isti način kao i njihovi prethodnici. Ostavite sa strane 
vaše osobne rasporede i prioritete. Umjesto toga fokusirajte se 
na to kako je vaš novi pastor onaj kojeg Bog upotrebljava da 
bi izvršio svoju službu. Služeći našim pastirima, osiguravamo 
ne samo da se oni osjećaju ohrabreno, već i poštovano kako bi 
nastavili služiti s entuzijazmom i energijom. 

Copyright 1999 by Victor Parchin and Christianity Today. 

*srežite kritiku
*redovno 

molite
*izrazite 

zahvalnost 
napismeno
*iskoristite 

svoje vještine 
za blagoslov

*ušutkajte 
ogovaranja

*ponudite po-
moć u potrebi

*usvajajte i 
primjenjujte 
propovijedi
*odbacite 

mjerni štap

CHUCK D. Pierce i REBECCA Wagner Sytsema - 
Božje SADA za tvoj život
Već sada možeš ispuniti svoju 
svrhu i sudbinu! Bog ima predi-
van cilj za svaki život, ali mnogi 
će kršćani umrijeti bez spoznaje o 
svemu što je Bog pripremio za njih. 
Zašto je tako brojnim vjernicima 
uskraćen božanski poziv? Je li naša 
jedina nada da će se potpuni 
Božji plan za nas ostvariti tek u 
vječnosti? Što je s našom svrhom i 
ciljem dok smo na planetu Zemlja?
U knjizi Božje SADA za tvoj život 
Chuck Pierce i Rebecca Wagner 

Sytsema nude praktične odgovore pomoću kojih ćeš doseći svoj 
puni potencijal i koji mogu promijeniti tvoj život. Ova je knjiga 
bogata svježim odgovorima za pronalaženje Božjih uputa za tvoj 
život, tvoju obitelj i teritorij. 
Dok čitaš, razumjet ćeš kako pokrenuti puninu i svrhu, dosegnuti 
novu nadu i uvjeriti se da najbolje tek dolazi!
www.okknjizara.com  OK e-mail: knjizara@rijeczivota.hr
OK tel. 01/6159-068

Lopov u noći 
AUTOR: Maro Pinčević, Dubrovnik

Kao lopov u noći, Bog u svoj svojoj moći,
onaj što je bio razapet, dolazi na ovaj svijet.

Ti možda govoriš još sam mlad, mnogo toga nisam 
vidio, mnogo toga nisam živio 
i svijet govori imaš kad
ali svijet ti ne može dati, da nešto ne uzme zauzvrat
platit ćeš svojim životom, pripazi da ne zakasniš.

Kao lopov u noći, Bog u svoj svojoj moći,
onaj što je bio razapet, dolazi na ovaj svijet

Postoji nešto, što ni svijet ni anđeli ne znaju
pogledaj u Isusa jer Tajna je otkrivena ljudima.
Tvoj je odgovor idem svojim putem, radim, činim, 
mislim što mi srce poželi, 
prelazim granice i znam blizu je kraj,
Ali dan se približava kraju, pada noć i ne vidi se.
Tvoja djela ostaju u mraku, da li moći ćeš zaspati.

Kao lopov u noći, Bog u svoj svojoj moći,
onaj što je bio razapet, dolazi na ovaj svijet.

Pripremi se!
za Godišnju konferenciju 

2014. u Zagrebu
Planirajte svoje vrijeme 

i unesite u svoj raspored našu 
redovnu Godišnju konferenciju,

 u Zagrebu, koja se održava 
od 25. do 28. rujna

Gostujući službenici su:
 apostol Greg Howse

pastor Michael Posey
Znači... 

VIDIMO  SE!

 iz srca 
   mi naviru 
pjesme Kralju...
..

 SADA je pravo vrijeme.

SADA je DAN SPASENJA!
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u Slavonskom Brodu

u Zagrebu

u Puli

u Sisku

u Splitu

u Varaždinu

u Bjelovaru

u Dubrovniku

u Osijeku

Slavonska avenija 26/11 (Žitnjak)
četvrtkom od 19 
i nedjeljom od 18 sati
tel. 2911 942

P. Miškine 6, (prostor Mjesnog odbora) 
subotom od 17 sati
tel. 099 2209 736

Nobileova 20
srijedom od 19 
i nedjeljom od 10 sati
tel. 091 7342 496

Radićeva 19a   
nedjeljom od 9.30 sati
tel. 091 3911 946

A.Starčevića 20, (ulaz iz suterena) 
srijedom od 19 
i nedjeljom od 1o sati
tel. 091 515 8446

A.Šenoe 24 
nedjeljom od 10 sati
tel. 095 272 7774

Rimska 24 (Prva ulica) 
nedjeljom od 10 sati
tel. 091 5582 518

Varaždinska 53
četvrtkom od 19
i nedjeljom od 10 sati
tel. 091 5001 214

Sajmište 12
subotom od 18 sati
tel. 095 9146 850

u Rijeci
Zagrebačka 5a
nedjeljom od 18 sati
tel. 091 7342496

Sve informacije možete saznati u uredništvu lista ako nazovete na broj telefona 01 2911 942 ili pišite na mail: list.rijeczivota@gmail.com

Želite li pomoći 
svojim savjetom 
(prijedlogom), 
imate li dara 

za originalnost 
oblikovanja ili 

vidite načine što 
bolje učinkovi-

tosti, javite nam 
se na navede-
ne kontakte 
u uredništvo 
lista. Ukoliko 

želite donacijom 
potpomoći ovaj 
projekt možete 

svoj novčani 
prilog uplatiti 

na račun Saveza 
Crkava ‘‘Riječ 
Života’’, IBAN: 

HR28 2402 0061 
1004 1020 4, 

poziv na broj: 
321

u Šibeniku i Zadru (nazovite!)

D O B R O  D O Š L I !                               D O B R O  D O Š L I !


